
 
 
Folketingets Sundheds- og Ældreudvalg har den 15. februar 2017 stillet følgende 
spørgsmål nr. 533 (Alm. del) til sundhedsministeren, som hermed besvares.  Spørgs-
målet er stillet efter ønske fra Liselott Blixt (DF). 
 
Spørgsmål nr. 533:  
”Vil ministeren oplyse, hvordan man har godkendt køberen af Statens Serum 
Instituts vaccine-enhed, herunder i forhold til vurdering af sikkerhed, og om 
PET har været inddraget? 
 
Svar: 
Selve salgsprocessen blev gennemført som en åben og transparent proces, hvor alle 
interesserede har haft mulighed for at søge, jf. også min besvarelse af spørgsmål 417.  
 
I slutningen af 2015 stod det klart, at der kun var én interesseret køber tilbage. Da 
eneste reelle alternativ til et salg formentlig havde været en nedlukning af vaccine-
produktionen, og dermed betydelige nedlukningsomkostninger samt tab af knapt 600 
arbejdspladser, blev salget gennemført med underskrivelse af salgsaftalen i somme-
ren 2016 og endelig gennemførelse af salget medio januar 2017.  
 
Forud for underskrivelse af salgsaftalen i sommeren 2016 har der været kontakt til de 
relevante myndigheder, jf. også min besvarelse af spørgsmål 532. 
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